
1 
 

 

  Rozpoczęcie obrad o godz. 10.03 

  Zakończenie obrad o godz. 10.40                                                                         

 

P R O T O K Ó Ł  Nr XL 

obrad  SESJI  NADZWYCZAJNEJ 

RADY  GMINY  USTKA 

w  Sali Obrad Urzędu Gminy Ustka 

ul. Dunina 24 

z dnia 13 kwietnia 2018 roku 

  

 

           Obrady nr XL Sesji Rady Gminy Ustka w VII kadencji (2014 - 2018) zwołanej w trybie 

nadzwyczajnym, na wniosek Pani Anny Sobczuk – Jodłowskiej Wójta Gminy Ustka otworzył                                    

o godzinie 1003   Wacław Laskowski  Przewodniczący Rady Gminy Ustka. 
 

Po powitaniu radnych, Pani Wójt i pracowników Urzędu Gminy stwierdził, iż zgodnie  

z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 radnych stanowi kworum uprawniające Radę do podejmowania prawomocnych 

uchwał.   
 

 

Radni nieobecni:   Grzegorz Piszczek 

   Krzysztof Późniak 

   Marian Tymecki 

 

  

Lista obecności  radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad zgodny z wnioskiem Pani Anny Sobczuk-

Jodłowskiej Wójta Gminy Ustka. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Wacław Laskowski, po otwarciu Sesji podał pod głosowanie porządek 

obrad. 
 

 

Głosowało  - 12   

Za   - 12 

Przeciw   - 0 

Wstrzymało się - 0 
 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła następujący porządek obrad. 
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Porządek obrad obejmuje: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 

 a/ otwarcie sesji 

 b/ zatwierdzenie prawomocności obrad 

 c/ przedstawienie porządku obrad. 

2. Podjęcie uchwały: 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy Ustka na 2018 rok. 

3. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Pani Wójt Annie Sobczuk-Jodłowskiej, która 

przedstawiła następujący projekt uchwały: 
 

 

 projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Ustka na 2018 rok 
 
 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

Szanowni Państwo, chciałabym wytłumaczyć skąd wzięła się ta sytuacja i dlaczego Państwa 

obecność w dniu dzisiejszym w takim trybie jest nieodzowna. Proszę Państwa, od dłuższego czasu 

cały czas mówimy o konieczności wybudowania bazy dla ratowników WOPR na bazie miejscowości 

Rowy i w chwili obecnej jesteśmy po otwarciu ofert. My zabezpieczyliśmy na rok 2018 kwotę 

500.000,00 zł natomiast oferta jedyna, jaka wpłynęła opiewa łącznie na kwotę 1.104.247,33 zł. Ta 

kwota przeszło miliona jest zbliżona do kosztorysu inwestorskiego i wszystko było by dobrze gdyby 

nie fakt, że fizycznie na takie pieniądze budżetem ani w tym roku ani  

w planie wieloletnim nie jesteśmy przygotowani. W związku z tym, że potrzeb tych jest bardzo dużo 

podzieliliśmy przetarg praktycznie na trzy samodzielne części. Pierwsza część „Budowa bazy 

ratowniczej: budynek funkcyjny, sypialny włącznie z budynkiem sanitarnym”, drugą część na 

budynek socjalny i trzecią część na budynek magazynowy. Na pierwszą część a więc tą sypialnianą 

łącznie z sanitarną została złożona oferta na kwotę 693.463,82 zł, na część drugą 191.472,37 zł i na  

trzecią część 219.311,14 zł co razem daje nam tą kwotę 1.104.247,33 zł. Podjęłam taką decyzję: aby 

nie unieważniać tego przetargu konieczne jest zwiększenie budżetu tegorocznego o 200.000,00 zł 

(łącznie z nadzorem budowlanym, który musi być) tak że 700.000,00 zł nam wystarczy  

i ograniczenie się w tym roku do wykonania tylko i wyłącznie części pierwszej. Natomiast jeśli 

chodzi o część drugą i trzecią unieważnienie tych części i ogłoszenie ponownie tych przetargów po 

zabezpieczeniu kwot do wysokości kosztorysów inwestorskich w drugiej połowie tego roku. 

Dlaczego baza ratownicza jest niezbędna? Otóż szanowni Państwo, same Rowy obsługuje na chwilę 

obecną 18 ratowników. Na bazie bazy w Rowach również mamy ratowników z Dębiny, którzy dzień 

w dzień do tej Dębiny dojeżdżają. Także na chwilę obecną 26 osób obsługuje tamten rejon. Zawarta 

w roku ubiegłym umowa to jest kwestia wynagrodzeń, wyżywienia, wykonania wszystkiego co jest 

niezbędne do zafunkcjonowania stanowisk ratowniczych strzeżonych dla ruchu turystycznego, który 

odwiedza nasz teren. Pamiętajmy, że w Rowach mamy kilka odcinków plaży strzeżonej a w 

pozostałych miejscowościach po jednym. Baza ratownicza została zaprojektowana na grupę 30 osób. 

Uważam, ze jeżeli coś się robi to z takim zadatkiem na przyszłość, zresztą 

4 osoby ponad wymiar to nie jest dużo. Nasze miejscowości się rozrastają i na chwilę obecną już 

mam wnioski o uruchamianie kolejnych odcinków plaż strzeżonych. Chciałabym też informacyjnie 

Państwu powiedzieć, że w Poddąbiu  jest kontener, który jest odnawiany siłami WOPRu z dotacji na 

jego utrzymanie i tam przebywa trzech ratowników, Przewłoka również jest obsługiwana przez trzech 
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ratowników ale z racji bezpośredniego sąsiedztwa z miastem Ustka ci ratownicy albo mieszkają w 

swoich domach bo stąd pochodzą, są mieszkańcami naszych miejscowości bądź Ustki, bądź 

przebywają na terenie bazy ratowniczej miasta Ustka, której zakup w roku ubiegłym również 

finansowało miasto Ustka. Tyle jeżeli chodzi o moją wypowiedź, ja bym teraz poprosiła jeszcze 

o konkretne ustosunkowanie się do zaproponowanej uchwały budżetowej. 

 

Dorota Walczak Zastępca Skarbnika Gminy Ustka 

 

Drodzy Państwo, ja tylko nadmienię, że brakującą kwotę 206.000,00 zł na roboty budowlane  

i nadzór inwestorski części pierwszej proponuje się zabezpieczyć po stronie dochodów z udziałów 

podatków dochodowych od osób prawnych. 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Dziękuję bardzo. 

Proszę mi powiedzieć, czy wykonanie tego dochodu z tytułu podatku od osób prawnych z jakiego 

względu będzie zwiększone? Rozumiem, że planowaliśmy w budżecie? 

 

Dorota WalczK Zastępca Skarbnika Gminy Ustka 

 

Tak dokładnie. W chwili obecnej nasz plan wynosi 400.000,00 zł, na dzień dzisiejszy wykonanie 

przewyższa ten plan i możemy sobie pozwolić na takie zwiększenie. 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Czyli pojawiły się wolne środki? 

 

Dorota Walczak Zastępca Skarbnika Gminy Ustka 

 

Dokładnie tak.    

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Dziękuję. 

Czy mają Państwo jakieś zapytania, uwagi? 

 

Bardzo proszę, Pani radna Danuta Kaleta. 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

Dziękuję Panie Przewodniczący. 

Chciałabym uściślić: czyli te dwa budynki ile będą kosztowały dokładnie? Z tą dopłatą? 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

Mówimy o pierwszej części? 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

Tak, dwóch budynków. 
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Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

Proszę Państwa, pierwsza część to jest „Budowa bazy ratowniczej w miejscowości Rowy, budynek 

funkcyjny, sypialniany, budynek sanitarny” i to jest kwota po otwarciu ofert 693.463,82 zł. 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

Dobrze, plus dopłata. 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

Plus nadzór inwestycyjny, który jest obowiązkowy. 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

To jest ile? 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

W tej chwili nie powiem bo jeszcze nie mam zawartej umowy. 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

Ale przeznacza Pani w tym momencie ile? 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

Do kwoty 12.000,00 zł. 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

A te 200.000,00 zł? A to jest to brakujące… 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

To jest to brakujące bo mamy na dzień dzisiejszy 500.000,00 zł 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

Proszę powiedzieć ile kosztował projekt tych czterech budynków? 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

5.000,00 zł brutto. 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

Proszę powiedzieć ile wynosiła dotacja za poprzednie trzy lata i za tamten rok? Czy to jest 

przygotowane czy nie? 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

Ja na pewno mam wiedzę na rok 2017, na utrzymanie wszystkich ratowników i wszystkich odcinków 

strzeżonych udzieliliśmy dotacji 499.900,00 zł brutto. 
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Radna Danuta Kaleta 
 

Ilu tych ratowników? 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

32:23 w miejscowości Rowy, 3 w miejscowości Dębina, 3 w miejscowości Poddąbie i 3  

w miejscowości Przewłoka. Czyli razem 32 osoby. 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

Budynek sypialny jest zaprojektowany na … 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

30 osób. 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

No nie, jest jeden budynek sypialny i tu jest 8 miejsc na dole i 8 u góry... 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

Planowanie bazy ratowniczej w Rowach docelowo jest na 30 osób. 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

Ale z projektu to nie wynika. Z tego co wiem Ustka miała poprzednio 25 ratowników, ona chyba 

obsługuje Przewłokę czy nie? 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

Nie, Ustka to jest oddzielna jednostka administracyjna i obsługuje swoje plaże i na to wydatkuje 

swoje środki. Gmina Ustka to jest oddzielna jednostka administracyjna i obsługuje swoich 

ratowników. 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

Poprzednio się Pani wyraziła, że chyba Ustka obsługuje…nie wiem, może źle zrozumiałam. 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

Szanowni Państwo wrócę może do omawiania sezonu w roku 2017 przed sezonem i po sezonie. Cały 

czas Państwu mówiłam, że coraz ciężej jest zdobyć ratowników i w tamtym roku nabór odbywał się 

na bazie ogólnopolskiej. To co powiedziałam, co mogła Pani źle zrozumieć dotyczy samej kwestii 

spania. Bo jeżeli ktoś jest ratownikiem zatrudnionym i zamieszkuje w miejscowości Przewłoka, to 

on nie musi korzystać z bazy ze spania. Natomiast jeżeli przyjedzie z Polski no to niestety gdzieś to 

miejsce trzeba mu zapewnić i na chwilę obecną coraz większa rzesza ratowników niestety ale jest 

(nie chcę tak brzydko mówić) z tzw. łapanki ale w oparciu o współpracę 

z WOPR-ami z całej Polski. W związku z czym Przewłoka nie ma swojej bazy ratowniczej, w której 

mogłaby umieścić celem przenocowania ratowników i korzysta z bazy, którą sfinansował samorząd 

miejski celem zabezpieczenia ratownictwa na odcinkach strzeżonych w mieście Ustka. 
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Radna Danuta Kaleta 
 

Tak Pani Wójt, tylko my w pierwszej kwestii zgodziliśmy się na 500.000,00 zł. W tej chwili ja 

poproszę jednak o rachunek na ten projekt tak? 

Proszę szanownej rady, cztery budynki przeszklone obite blachą, rezydencje dla ratowników nam się 

proponuje za 1.100.000,00 zł – więcej bo jeżeli dojdzie ta obsługa to będzie to więcej. Pani Wójt, ja 

30 lat proszę o ulicę do morza. 

Wygląda na to, że w Rowach może być amfiteatr za 1.200.000,00 zł, ulice do morza mogą być 

wybrukowane, pięknie pooświetlane, może być świetlica. Nasze sołectwo świetlicy się nie doczekało. 

Niczego się nie doczekało tak praktycznie. Oprócz orlika. Wie Pani co, to jest przepych. I ja się na 

taki przepych nie zgadzam, żeby w ten sposób zaprojektować budynek, który nie ma węzła 

sanitarnego tylko trzeba lecieć do innego budynku żeby tam następny budynek za 600.000,00 zł, żeby 

tam się wykąpać, żeby tam się 18 czy 20 ludzi wykąpało. To są rzeczy niedopuszczalne. Jak to, nagle 

się znajdują pieniądze na wszystko? Żeby za bazę ratowniczą zapłacić 1.100.000,00 zł – 1.200.000,00 

zł? Na cztery przepiękne budynki wysokie? No po co? Żeby tam plecaki zrzucić, kapoki, to potrzebny 

jest taki budynek? Bo każdy z nich ma prawdopodobnie po 120 m. Prosiłam Pana kierownika żeby 

się przygotował, żeby wystąpił i nam pokazał to wszystko bo to jest naprawdę niedopuszczalne. 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

Panie Przewodniczący pozwoli Pan, że wydawać polecenia służbowe swoim pracownikom będę ja a 

nie radny bo to nie są jego kompetencje. 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

Mam prawo dowiedzieć się o inwestycji, wszyscy radni mają prawo się dowiedzieć o inwestycji. Jak 

ta inwestycja wygląda bo się okazuje, że na niektórych tych… nie ma czym wysypać ulic no i takie 

głosy są. 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Pani radna, proszę zadać pytanie Pani Wójt. 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

Bardzo Panią proszę, żeby Pani w tej chwili Radę oświeciła ile ma być tych budynków, po ile metrów 

bo już wiemy jaki będzie koszt tych dwóch budynków i czy one cztery będą wyglądały tak samo jak 

tu: wysokie, przeszklone budynki obite blachą i szkłem. W Ustce ratownicy mieszkają  

w domkach drewnianych i w wynajętych lokalach i tam nikt nie mówi że urąga to jakiemuś zwykłemu 

zakwaterowaniu na dwa miesiące. Ludzie, którzy przyjeżdżają na wczasy mają takie warunki i się 

cieszą i płacą za to dużo a ratownicy potrzebują mieć taki przepych? Dla mnie to jest niezrozumiałe. 

Pani mi ulicę do morza rozłożyła na trzy lata bo Pani nie ma pieniędzy. Bo Pani nie ma kasy. Najpierw 

Pani mówi w swoim wyborczym, że tak powiem tekście, że Pani zrobi przez jedną kadencję, potem 

przez drugą a teraz się okazuje, że Pani nie zrobi nawet za tej trzeciej kadencji. A na bazę dla 

ratowników nagle wszystko się znajduje. Nagle jest kasa na wszystko. Ja proszę żeby Pani odstąpiła 

od tego przetargu i żeby … 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Były pytania i przejdźmy do odpowiedzi. 
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Radna Danuta Kaleta 
 

…nas zapoznano czy rzeczywiście te cztery budynki powstaną na bazę ratowniczą za 1.200.000,00 

zł. 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

Jeżeli mam omawiać projekt to składam wniosek o zarządzenie przerwy ażebym mogła zaopatrzyć 

się w projekt i wytłumaczyć. Chciałabym zwrócić też uwagę na to, że mam również dość 

niedorzeczności, braku wiedzy, braku kompetencji radnej. Bo na chwilę obecną wszystko jest 

realizowane pod to, co Państwo sami uchwalili. Ja jestem wykonawcą Państwa uchwał. Jeżeli na 

chwilę obecną proszę Państwa podejmiecie uchwałę, że mam zlikwidować cztery odcinki plaż 

strzeżonych to ja to zrobię. Tylko co wy powiecie ludziom, którzy przyjeżdżają i chcą bezpiecznie 

odpoczywać nad morzem, z których tak naprawdę cała gmina żyje. Na chwilę obecną to jest Państwa 

kompetencja. Ja naprawdę nie muszę się pakować w koleją inwestycję, która przysparza mi tylko 

pracy i kłopotów. Te obiekty są zwykłymi obiektami porównywalnymi cenowo 

z zakupionymi na taką ilość kontenerami. Także na dzień dzisiejszy nie mówmy bzdur 

o jakichkolwiek apartamentach bo pomieszczenia dostosowane są metrażowo do wypełnienia 

minimalnych wymogów jeżeli chodzi o pobyt ludzi w tego typu obiektach. 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Dziękuję bardzo. 

Żebyśmy tylko uporządkowali sprawy: była wola Pani radnej żebyśmy mogli zapoznać się szerzej  

z dokumentacją techniczną, była odpowiedź Pani wójt, że w tej sytuacji jest potrzebna przerwa. 

Szanowni Państwo, w mojej ocenie: ja za chwilę podam Radzie pod głosowanie czy Rada wyraża 

wolę aby tą dyskusję w tym kierunku poprowadzić czy też nie, natomiast uważam, że tak jak 

podejmowaliśmy budżet, tak jak widzieliśmy zasadność wybudowania tej bazy dla ratowników  

i przyjęliśmy ją w ramach zadań niezbędnych do wykonania w tym roku, i jeśli po otwarciu przetargu 

okazuje się, że kwota jest większa to nagle nie zmieniajmy zdania, że skoro kwota jest większa po 

przetargu bo została na etapie planu budżetu oszacowana w inny sposób no to dzisiaj nagle zasadność 

budowy zostaje podważona. Zasadność budowy chyba nie może zostać podważona bo jest ona 

fundamentalnie związana ze specyfiką naszej gminy a gminę mamy jak wiemy doskonale bardzo 

mocno nastawioną na turystykę, turystykę sezonową letnią i ta baza ratowników jest niezbędna. 

Natomiast żeby nie uciekł nam ten wątek: czy Rada wyraża chęć ażeby zorganizować przerwę i 

zapoznać się szerzej z tym projektem, czy nie jest to dla Rady na tym etapie zbędny projekt, czy 

Państwo, którzy chcą przerwę i chcą szerszej dyskusji proszę 

o podniesienie ręki do góry. 

 

Teraz jest głosowanie panie radny (do radnego Stefana Gruszczyńskiego). Kto jest za przerwą  

i rozszerzeniem dyskusji w kontekście analizy projektu. Proszę też pamiętać o jednym: Rada 

wyznacza kierunki działania wójtowi a nie sposób ich realizacji. 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

Rada jest kontrolą nad wójtem panie przewodniczący i bardzo… 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Pani radna… 
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Radna Danuta Kaleta 
 

I bardzo bym prosiła żeby Pan oddał mi głos bo tu … 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Pani radna ja nie oddałem Pani głosu, bardzo proszę o respektowanie tego. Ja trzymam się zapisów 

tego co jest w ustawie a nie tego co ktoś gdzieś powiedział a ktoś źle usłyszał albo źle zrozumiał. 

Czy Państwo chcą zapoznawać się ze szczegółami projektu i analizować go w dniu dzisiejszym? 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie analizę projektu, którego dotyczy projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Ustka na 2018 rok: 
 

Głosowało  - 12   

Za   - 3 

Przeciw   - 9 

Wstrzymało się - 0 
 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy większością głosów większością głosów odstąpiła od analizy 

projektu, którego dotyczy  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Ustka na 2018 

rok. 
 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Dziękuję. 

Większością głosów ten wątek nie będzie w tym kierunku rozwijany. 

Oddaję głos Pani radnej Danucie Kaleta. 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

Widzę, że Pan radny dwa razy głosował ale już trudno. 

 

Pani słowa na mój temat są dla mnie nie do przyjęcia.  Ja mogę powiedzieć, że to Pani nie rozumie 

tematu ponieważ w pierwszej wersji w budżecie było 500.000,00 zł na bazę dla ratowników. W tej 

chwili mamy 120% podwyżki więc proszę Pani proszę się tutaj nie czepiać o jakieś niekompetencje 

bo ja umiem liczyć, bo ja umiem liczyć metry i nie powie mi Pani, że budynek, który ma 120 metrów 

za 350.000,00 zł ma służyć na to, żeby tam kapoki leżały czy jakiś sprzęt. Ten czwarty tak samo 

wygląda. Więc proszę Pani, kto tu jest niekompetentny to tu doskonale widać tak?  Ja Panią proszę 

w imieniu mieszkańców o odrzucenie tej oferty, zmodyfikowanie tego projektu i wydawania 

pieniędzy podatników w odpowiedzialny sposób. Dziękuję. 

  

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Pani radna tylko chciałem dopytać w jaki sposób Pani policzyła ten 1.100.000,00 zł? Skąd Pani 

wyszło te 120%? 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

693.000,00 zł i 693.000,00 zł bo przecież w tej chwili mamy tylko dwa budynki a mają powstać 

cztery budynki Panie Przewodniczący. 
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Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Ale to jest 1.396.000,00 zł. 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

Pan nie był w stanie się zapoznać z projektem, nie zna Pan projektów i pan mnie tutaj przepytuje  

z wyliczeń. Może ja Pana przepytam ile ma być tych budynków, o jakiej kubaturze… 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Rozmawiamy o budżecie, o finansach. 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

O finansach, tak. 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Dlatego pytam skąd się wzięły te 1.200.000,00 zł? 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

693.700,00 zł na pierwsze dwa budynki i następna kwota też jest 700.000,00 zł to jest 1.400.000,00 

zł 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Pani radna dzisiaj rozmawiamy o zwiększeniu wydatków z 500.000,00 zł na 700.000,00 zł. 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

Ale cały projekt i przetarg przeszedł na 4 budynki. 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Rozmawiamy o etapie, którego dotyczy uchwała. 

 

Radna Danuta Kaleta 
 

1.100.000,00 zł Pani Wójt powiedziała, jest w przetargu. 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

Ale Pani radna też powiedziałam, że etap II i III zostaje unieważniony tak że na dzień dzisiejszy my 

rozmawiamy tylko i wyłącznie o kwocie 700.000,00 zł na pierwszy etap. Na chwilę obecną też 

chciałabym Pani powiedzieć, że budynek magazynowy to nie są tylko kapoki ale to są również łodzie 

motorowe, skutery i cały sprzęt, którym musi dysponować WOPR aby zabezpieczyć bezpieczeństwo 

od strony wody. Dlatego cały czas twierdzę, że nie ma Pani wystarczającej wiedzy aby w tym temacie 

wypowiadać się po prostu rzetelnie. Poza tym szanowna Pani ja naprawdę nie mam wpływu na rynek 

i na ceny materiałów, które nieustannie drożeją i na sytuację ekonomiczną tego państwa ja mogę 

opierać się na tym, co wyliczą mi kosztorysanci i przyjmować to do budżetu. Ja na chwile obecną 



10 
 

mogę chcieć wydać na Pani drogę zgodnie z kosztorysem ponad 2.000.000,00 zł ale ja Pani nie ręczę, 

że nagle się nie zrobi 16.000.000,00 zł bo ja nie mam takiej wiedzy, kto mi przystąpi i jaka firma jaką 

cenę podyktuje. I to jest chyba logiczne. 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Bardzo proszę Panie radny (do radnego Stefana Gruszczyńskiego), oddaję Panu głos. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty Pan Gruszczyński: 

Szanowni państwo, pamiętam rok temu na Komisji kultury, oświaty i bezpieczeństwa był zaproszony 

Pan prezes WOPR-u i temat numer jeden to był sezon 2018 i problemy z bazą, która funkcjonuje 

dzisiaj w Rowach a nie nadaje się praktycznie do użytku. Minął sezon 2017 roku, bezpieczeństwo 

było zapewnione przez WOPR i ujęliśmy odpowiednie środki w budżecie, przyjęliśmy budżet do 

realizacji  do budowy nowej bazy dla ratowników, która obsługuje Rowy, Poddąbie, praktycznie 

najbardziej wczasowe miejscowości w naszej gminie. Wszystkie problemy zostały przedstawione - 

bo wiemy, że już wtedy był wielki problem z naborem ratowników.  Rozumiem, że baza została 

odpowiednio zaprojektowana pod spełniające wszelkie wymogi. Tak jak Pani Wójt powiedziała, 

rynek pracy, rynek inwestycyjny się zmienia. Zmieniają się koszty. To oczywiste, że powstaje pytanie 

dlaczego koszt jest wyższy a nie niższy ale na to wpływu nie mamy. Jeżeli sezon mamy „za pięć 

minut” – tak można powiedzieć, natomiast nie mamy dzisiaj gwarancji, że nasze plaże zostaną 

zabezpieczone i nasze kąpieliska będą bardziej bezpieczne więc moje zdanie takie: prosiłbym 

żebyśmy przyjęli tą uchwałę zmieniającą budżet bo za kilkanaście tygodni możemy stanąć przed 

wielkim problemem bezpieczeństwa. Sezon się zaczyna praktycznie 

w czerwcu, już wtedy przyjeżdżają goście a my jako miejscowość turystyczna możemy mieć wielki 

problem z zabezpieczeniem tego. Pytanie co odpowie Pan Prezes WOPRu jeżeli nie będzie miał dla 

siebie, dla swoich ratowników bazy ratowniczej. Moja prośba jest taka, żeby wrócić do historii 

i pomyśleć o czym rozmawialiśmy, o jakich problemach i zapewnialiśmy, że ten temat na 2018 rok 

zostanie rozwiązany. Dziękuję. 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Dziękuję bardzo.  

Bardzo proszę Pani Wójt. 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

Szanowni Państwo, ja tylko mogę powiedzieć tyle, że co do zasady – proszę mnie skorygować jeśli 

się mylę – taka trwałość, zwrot inwestycji liczona jest zawsze w okresie 10 lat. Inwestycja opłacalna 

jest wtedy, jeżeli zwróci się w przeciągu 10 lat. Ten budynek zwróci się nam 

w przeciągu 7 lat. Bo jeżeli my nie zabezpieczymy bazy to będziemy mieli wniosek - pod rygorem 

nieobsadzenia żadnego stanowiska ratowniczego w miejscowości Rowy - na kolejne 100.000,00 zł., 

bo tyle będzie kosztowało nas utrzymanie, wynajęcie dla tych ludzi miejsc do zamieszkania 

i wyżywienia. Proszę państwa pamiętajmy, że Rowy to 400 osobowa wioska, 

w której podejrzewam że może jedna osoba ma uprawnienia żeby być ratownikiem – jeżeli w ogóle 

taka osoba jest. Usytuowanie miejscowości również wymusza pewnego rodzaju decyzyjność 

a w ogóle uważam że jest kuriozum dyskutowanie na temat życia ludzkiego. 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Dziękuję bardzo. 

Bardzo proszę Pani radna Danuta Kaleta. 
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Radna Danuta Kaleta 
 

Pani Wójt, to chyba Pani dyskutuje na temat życia ludzkiego. Chyba muszę Państwu przypomnieć, 

że macie Państwo dotację na 2017 rok i nie ma tam noclegów tak? Czyli noclegi są w gestii WOPR-

u, oni to załatwiają w ramach tych dotacji. Taką informację otrzymałam od Pani księgowej więc nie 

wiem o czym tutaj rozmawiamy. To, że można wybudować o połowę skromniejszą bazę na którą 

wydaliśmy zgodę wcześniej to nie znaczy, że tych ratowników nie będzie. I proszę mi nie 

przypisywać takich słów, bo taka rozrzutność jaka tutaj zapanowała i takie budynki XXI wieku jakie 

Pani zaprojektowała dla tej bazy … To się nie wiąże z tym, że nie będzie ochrony zdrowia ludzkiego 

na plażach, to się wiąże tylko i wyłącznie z Pani rozrzutnością i rozmachem. Dziękuję bardzo. 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Dziękuję bardzo. 

Bardzo Proszę Pani Wójt. 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

Celem wyjaśnienia proszę Państwa: mamy XXI wiek i nie wyobrażam sobie budować na miarę 

średniowiecza. To jest pierwsza sprawa. Druga sprawa – jeżeli mówimy o umowie z 2017 roku to 

trwała ona do 31 sierpnia i już dawno wygasła i o niej zapomnieliśmy. Także na chwilę obecną nie 

mówmy o tym co w umowie będzie miał WOPR bo przetarg trwa. I też nie wiem czy nie przyjdę do 

Państwa bo okaże się, że pieniądze zabezpieczone w budżecie na podstawie roku 2017 są zbyt małe. 

W chwili obecnej mamy przetarg unijny, który ma zabezpieczyć nam plaże na 3 lata. Ja jeszcze raz 

Państwu powtarzam, że jeżeli mówię o rozmachu wieku XXI to również droga do morza jest 

budowana z rozmachem na miarę XXI wieku i też mam zarzuty od części mieszkańców, że ta droga 

powinna być wstrzymana.  Tyle jeżeli chodzi o moje stanowisko w tej sprawie. 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Dziękuję. 

Bardzo proszę, radny Korbiel, za chwileczkę jeszcze Pani radna. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: Radny Korbiel: 
 

Ja myślę, że powinniśmy ten temat skończyć bo już wszyscy wiedzą wszystko. Ale co do koleżanki: 

ona chyba nie wybiega za daleko jak za Przewłokę i nie wiem czasami co się dzieje gdzie indziej. Jak 

była mowa o jej drodze to ani słowa nie powiedziała, że tyle pieniędzy idzie na to i nie wiadomo - 

jak Pani Wójt raczy - czy nie pójdzie jeszcze więcej. Trzyma się tylko jednego: droga 

i droga. Baza musi powstać bo jak nie powstanie to zamkną nam plaże. Więcej nie będziemy tu 

dyskutować. Ja myślę, że powinniśmy to przerwać. Dziękuję. 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Dziękuję bardzo. 

Pani radna Justyna Petrus-Zarzycka. 

 

Radna Justyna Petrus-Zarzycka 

 

Ja chciałam tylko dopytać bo może mi to umknęło: ile kosztuje utrzymanie takiej bazy? Czy to ktoś 

wyliczył? Odnośnie tego projektu to ja tam widzę szklarnię a nie jakiś nowoczesny budynek bo jest 

szkło i metal. 
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Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Dziękuję. 

O utrzymaniu była mowa, to jest dotacja rzędu 500.000,00 zł rocznie na działalność WOPR-u. 

 

Radna Justyna Petrus-Zarzycka 

 

Czy to się będzie różniło między teraźniejszą kwotą na utrzymanie bazy jaką przeznaczamy a tą 

przyszłą? Jak to wygląda kwotowo? 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

Proszę Państwa samo utrzymanie bazy czyli prąd, woda, kanalizacja to już wchodzi w przyznawaną 

dotację. Na chwilę obecną ja mogę Państwu zagwarantować, że rozstrzygnięty przetarg który będzie, 

będzie te kwoty uwzględniał. My mamy obowiązek udostępnić bazę ale już nie będziemy 

z tego tytułu pobierać żadnych dzierżaw itd., czyli nieodpłatnie udostępniamy, a koszty bieżące 

są ponoszone przez jednostkę WOPR-u. Na chwilę obecną mogę powiedzieć że przetarg na okres 

trzech lat daje nam stabilizację kwoty rok rocznie rzez 3 lata a sami Państwo wiecie że tak naprawdę 

wszystko zależy od sytuacji gospodarczej w kraju bo dzisiaj koszt wody tj ponad 2 zł a co będzie za 

5 lat trudno mi w tej chwili rokować. My, utrzymując bazę jako własność, jako właściciele mamy 

obowiązek dokonywać tych napraw, które wychodzą poza zwykłe użytkowanie. Ja przypominam 

tylko jeno, że kwota, która w tej chwili jest  to nie jest sam budynek tylko budynek „pod klucz” a 

więc już z pełną infrastrukturą, łóżkami itd.. 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Dziękuję bardzo. 

Bardzo proszę Pani radna Danuta Kaleta. 

 

Radna Danuta Kaleta 

 

Panie radny (do radnego Stefana Gruszczyński), na zebraniu, w którym przegłosowaliśmy fundusz 

sołecki mieliśmy na uwadze ulicę do morza betonową 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Pani radna rozmawiamy o projekcie uchwały budżetowej w związku ze zmianami dotyczącymi 

budowy bazy. Bardzo proszę nie odbiegać od tematu. 

 

Radna Danuta Kaleta 

  

Chwileczkę, chwileczkę, proszę mi nie odbierać głosu… 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Ja Panią upominam aby trzymać się tematu. 

 

Radna Danuta Kaleta 

 

Bo jest jakiś zarzut od Pani Wójt, że ulica tyle kosztuje, panie przewodniczący, te ulica kosztuje 

20.000.000,00 zł. My jako zebranie wiejskie…. 
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Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Nie było mowy o 20.000.000,00 zł. 

 

Radna Danuta Kaleta 

 

Chwileczkę, chcieliśmy normalną betonówkę bo dowiedzieliśmy się że Pani Wójt zaplanowała nam 

ulicę, która ma kosztować, zresztą to pismo na Facebooku, które Pani Wójt wysłała nie do Pana 

obecnego sołtysa, ale jeszcze wtedy nie był on sołtysem, celem rozpętania burzy, że tyle będzie 

kosztowała ulica, bo to jest na Facebooku… 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Pani radna proszę trzymać się tematu. 

 

Radna Danuta Kaleta 

 

Według Pani wyliczeń 3.500.000,00 zł ma kosztować ulica a jak Pan Sołtys powiedział że 4 to Pani 

mówiła że jest niepoważny bo aż 4.000.000,00 zł. A Pani dzisiaj mówi że 20.000.000,00 zł ma 

kosztować. 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Pani radna proszę trzymać się tematu. 

 

Radna Danuta Kaleta 

 

Dziękuję bardzo. 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Szanowni Państwo, jeszcze Pani radna Justyna Petrus-Zarzycka. 

 

Radna Justyna Petrus-Zarzycka 

 

Ja się chciałam jeszcze zapytać o następne etapy: kiedy one miałyby być realizowane? 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

Szanowni Państwo, następne etapy będą realizowane wtedy, kiedy przyjmiecie Państwo jakiekolwiek 

kwoty w Wieloletnim Programie Finansowym do realizacji. Na chwilę obecną mam zagwarantowane 

– jeżeli dzisiejszą uchwałę przyjmiecie – 700.000,00 zł na tą bazę i ani grosza więcej. Na dzień 

dzisiejszy ograniczamy się tylko i wyłącznie do tych budynków natomiast podczas kolejnych sesji 

będę próbowała wprowadzić do budżetu, nie ukrywam. Ale to są nowe przetargi bo ja nie ogłoszę 

przetargu dopóki nie będę miała kwot zabezpieczonych. Będzie do podjęcia decyzja przez Państwa 

czy idziemy w dalszą zabudowę czy zostawiamy to na takim etapie na jakim to jest. 

 

Radna Justyna Petrus-Zarzycka 

 

To jak ratownicy sobie poradzą bez bazy, bez zabezpieczenia? 
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Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy Ustka 

 

Dlatego powiedziałam, że przyjdę do Państwa ażeby wprowadzać kolejne kwoty. To państwo 

jesteście decydentami i o tym decydujecie. 

 

Radna Justyna Petrus-Zarzycka 

Dziękuję. 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Dziękuję bardzo. Myślę że wyczerpaliśmy dyskusję w tym temacie w związku z powyższym 

przechodzimy do głosowania. 

 

 

Wobec braku dalszych zapytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wymieniony 

projekt uchwały: 

 

Głosowało  - 12   

Za   - 11 

Przeciw   - 1 

Wstrzymało się - 0 
 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy większością głosów podjęła Uchwałę Nr XL.505.2018 

stanowiącą załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

 

 

Ad. 3. Zakończenie obrad. 

 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 10 40  zamknął obrady 

XL  Sesji Rady Gminy Ustka zwołanej w trybie nadzwyczajnym. 
 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

 

              

Protokół sporządziła:                                                           

Anna Głogowska    


